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A Szentes - Felsőpárti Református Egyházközség Horváth 
Imre diakónus közreműködésével 2007-ben alapította meg 

a Dorkász Református Házigondozó Szolgálatot. Gilicze Andrásné 
lelkipásztor a fenntartó képviseletében érdeklődésünkre elmondta: 

* * * 
- 18 fő ellátására pályáztunk. Ma is ez a létszám 

szerepel az engedélyünkben. 3 főállású gondozóval 
és 1 közfoglalkoztatott segítővel látjuk el az idős, 
vagy fogyatékkal élő ellátottainkat. Dorkász a Bib-
liában szereplő személy, aki szeretettel, térítés nél-
kül varrt és adományozott ruhákat a rászorulóknak. 
Keresztyén segítő tevékenységünkhöz jól illeszke-
dik ez az elnevezés. 

- Van-e különbség az Önök által, valamint Szentes Város Gon-
dozási Központja által nyújtott szolgáltatás között? 

- Nincsen meghatározó különbség a tevékeny-
ségeinkben. Ugyanúgy háziorvosi javaslat alap-
ján vesszük gondozásba az ellátottainkat, akiknek 
szakképzett gondozóink két területen nyújtanak se-
gítséget. Az egyik terület a személyi teendők köre, 
pl. fürdetés, étkeztetés, gyógyszerezés, a különfé-
le terápiák felügyelete, segítése, injekció beadása, 
sebkötözés. A másik feladatkör a szociális segítés, 
amibe beletartozik pl. a mosás, egyes veszélyhely-
zetek elhárítása, takarítás, mosogatás, 
stb. 

- Milyen térítést kell az ellátottaknak fizetniük 
a szolgáltatásokért? 

- Tevékenységeink végzéséhez 
normatív támogatást veszünk ugyan 
igénybe, azonban abból nem tudjuk a 
kiadásaink egészét fedezni. Ahogy az 
önkormányzati ellátási forma is téríté-

ses az ellátottak számára, ugyan-
olyan mértékű hozzájárulást ké-
rünk mi is a szolgáltatásainkért. 

Szűcs Zoltán (képen) az alakulás-
tól kezdve a Szolgálat munkatár-
sa. Napi 8 órában segít a rábízot-
takon.

- Hogyan lehet nap, min nap újra és újra 
feltöltődni, megújulni úgy, hogy a különféle 
élethelyzetű ellátottak ugyanazzal a mosoly-
gós, életvidám fiatalemberrel találkozzanak? 

- Az évek során megtanultam, 
hogy mindenkihez megvan a hoz-
závezető út. Az ellátottaink zöme 
70 éves kor feletti, nagyon igény-
lik a beszélgetést. Amikor velük 
foglalkozom, „bemosakodom”, 
ami azt jelenti, hogy a saját ter-
heimet kívül hagyom. Akkor csak 
ők és az ő problémáik megoldása 
létezik számomra. Amikor tőlük 
eljövök, akkor pedig „kimosa-

kodom”, hogy ne vigyem magammal haza a csa-
ládomba az ő gondjaikat. Ezt a küldetést másként 
nem lehet végezni. 

- Mit szokott megélni valódi sikerélményként a mindennapok-
ban? 

- Amikor például a stroke-kal küzdő gondozottam 
állapotában már olyan javulás következik be, hogy 
fel tud ülni, majd már önállóan feláll, és a karját is 
tudja mozgatni... A csodás gyógyulások adnak erőt, 
s persze a hit. A jó Isten gondoskodása. Pontosan 
tudom, hogy ahova mennem kell, oda okkal me-
gyek.  

Óvári Mariann (képen jobbról) 2016-ban csatlakozott 
a Dorkászhoz, ő az hármuk közül, aki mindegyik 
gondozottat személyesen ismeri. 

- Nem feltétele a gondozásnak a vallás gyakorlása 
vagy elköteleződés, gyakran mégis sikerül a nem 
hívő gondozottakkal vallási témákról is beszélget-
ni. Friss élmény, ma már imádkoztunk együtt az 
egyik nem hívő gondozottammal. Pontosan érzik az 
ellátottaink, hogy segíteni megyünk. Mindent meg-
teszünk azért, hogy minél könnyedebben tölthessük 
el a közös időt. Az egyházközségbe tartozó gondo-
zottakkal, imádsággal kezdjük, és azzal is fejezzük 

be a gondozást. Ami még 
nagyon fontos, hogy ezt a 
hivatást érzelemmel lehet 
csak folytatni. Próbálom 
az ellátottaimat kihozni 
saját mélységükből, óriási 
öröm, amikor sikerül. 

(Folytatás a 4. oldalon.)

Dorkász a személyi és szociális segítésért

HÁZHOZ VISZIK A GONDOSKODÁST

Pető Bálint dr. (képen) 
a Szegedi Tudományegye-
tem Juhász Gyula Tanárképző 
Főiskolai Karán diplomázott 
magyar-történelem szakon 
2000-ben. Szakdolgozata (Az 
egri vár erőddé való átépítése 
1552-1596 között) 2001-ben 
megjelent a Belvedere Meridi-
onale folyóiratban. 2002-ben a 
Szegedi Tudományegyetem Böl-
csészettudományi Karán törté-
nelemből egyetemi oklevelet is 
szerzett. 2018-ban a Szegedi 
Tudományegyetem Történelem-
tudományi Doktori Iskolájában 
szerzett PhD tudományos fo-
kozatot. Fő kutatási területe a 
dualizmus kori magyar sajtótör-

ténet, különösen a dél-alföldi, 
délvidéki régióra fókuszálva. 
Doktori disszertációja Szentes 
város sajtótörténetének kez-
deti időszakáról (1871–1883) 
íródott. Beszélgetésünk 
első részében szentesi 
emlékeiről kérdeztem.

- Milyen volt Szentes az Ön 
gyermekkorában? Hol élt és hol 
érezte még jól magát? 

Nem vagyok tősgyö-
keres szentesi a szüle-
tésem helye alapján: 
Budapesten láttam meg 
a napvilágot 1977-
ben, bár igaz, akkor 
épp Szentesen éltünk. 

Édesapám állatorvos, 
egyéves voltam, mi-
kor Árpádhalmon talált 
kedvezőbb praxist, de 
ott nem sokáig laktunk, 
1979-ben Derekegy-
házra költöztünk. A 
gyerekkorom ebben a 
községben telt el, vi-
szont hatéves korom-
tól már egyértelműen 
Szenteshez kötődtem: 
a nagyhírű, ám azóta 
sajnos megszűnt Petőfi 
Sándor Általános Isko-
la ének-zene tagozatá-
ra írattak be a szüleim, 
emellett versenyszerűen 
vízilabdázni is kezdtem 
a ligeti uszodában, így 
naponta ingázó falusi 
gyerekké váltam. Igazi 
otthonomnak - mivel a 
családomon kívül min-
den a városhoz kötött -  
Szentest tekintettem, és 
tekintem ma is, bár már 
huszonöt éve Szegeden 
élek. Hogy milyen volt 
Szentes akkoriban?

(Folytatás a 4. oldalon.) 

PETŐ BÁLINT DR: …”ÖRÖKRE 
SZENTESI MARADOK…”
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Született az 5. héten: Antal Béla és Vida Adriána Do-
rinának (Szentes) BÉLA, Vass József és Gál Gab-
riellának (Szentes) BOGLÁRKA SZAMANTA, 
Gere Máté Márk és Nagy Ágnes Piroskának (Szen-
tes) NOÉMI ÁGNES nevű gyermeke. 

Házasságot kötött: Szamosközi István és Molnár Éva 
(Szentes). 

Elhunyt: Lovas Erzsébet (Miklósi Imréné) szentesi 
lakos. 

Született a 6. héten: Gazsi Norbert és Hronyecz Má-
riának (Szentes) HUNOR, Varga Imre és Duka Ibo-
lyának (Szentes) LEVENTE IMRE, Molnár Gábor 
és Kürtösi Klaudia Irénnek (Csongrád) MARCELL 
OLIVÉR nevű gyermeke. 

Házasságot kötött: Szilágyi Roland és Bihari Emese 
Zsanett (Szentes). Varga Norbert és Gránicz Niko-
lett (Szentes). Sebők István Roland és Sándor Noé-
mi Johanna (Szentes). 

Elhunyt: Hargitai Mária (Lantos Lajosné), Váczi 
János, Ocskó Norbert, Takács Imre szentesi, Rácz 
István, Lovas István és Makó Etelka Mária (Szilák-
né Makó Etelka Mária) csongrádi lakosok. 

Született a 7. héten: Barna Alex Mihály és Miskolczi 
Zsanett Bettinának (Szentes) BENETT ALEX, 
Karácsony Róbert és Váczi Anettnek (Szentes) 
ZÉTÉNY, Suti József Roland és Bugyi Annának 
(Szentes) JÓZSEF ÁRON, Pintér Ferenc és Cser-
nus Andrea Juliannának (Csongrád) ÁMON SOMA 
nevű gyermeke. 

Házasságkötés ezen a héten nem történt. 
Elhunyt: Lőrincz Eszter (Ollai Istvánné), Berényi 

Erzsébet (Szabó Józsefné), Szeli János, Valkai Ju-
liánna (Kotvics Varga Imréné), Lázár Anna Mária 
(Bakos Lászlóné), Pataki László, Pászti Erzsébet 
(Horváth Mihályné), Gránicz Franciska Katalin 
(Kánvási Lajosné) szentesi, Széll József Attila, Kal-
lai János csongrádi lakosok. 

CSALÁDI ESEMÉNYEK 
5-7. HÉT

2021 elején járva érdemes megvizs-
gálni a korábbi éveket és következte-
téseket levonni. Mi is így tettünk és 
összevetettük az elmúlt négy év átla-
gos szentesi négyzetméter árait csalá-
di házak esetén, illetve a lakásárakat is 
megvizsgáltuk a térség néhány telepü-
lésén. Továbbá összegyűjtöttük,mik 
azok a főbb események, melyek való-
színűleg meg fogják határozni az idei 
év ingatlanpiacát.

ENNYIVEL EMELKEDTEK 
AZ INGATLANÁRAK SZENTESEN

A fenti táblázatban összevetést ké-
szítettünk az Ingatlannet.hu statiszti-
kái alapján arról, hogy városunkban 
miként alakultak a családi házak átla-
gos négyzetméter árai az elmúlt négy 
évben. Első ránézésre is látszik, hogy 
az árak folyamatosan növekednek, 
tavaly nagyobb mértékben is, mint 
előtte.

2017-ben egy 100 négyzetméteres 
házat 10,1 millió körül lehetett vásá-
rolni Szentesen, ugyanis az átlagos 
négyzetméter ár 101 ezer forint volt. 
Egy évvel később 8 ezer forinttal drá-
gábban, 109 ezer Ft/nm-ért lehetett 
családi házat kapni, egy 100 nm-es 
ingatlan esetén ez 10,9 millió forintot 
jelentett. 

2019-re tovább emelked-
tek az árak, egészen 117 
ezer Ft/nm-ig, vagyis 8 ezer 
Ft/nm-rel került többe egy 
családi ház, mint előtte év-
ben. Ekkor átlagosan 11,7 
millió körül lehetett családi 
házhoz jutni Szentesen.

Tavaly már 133 ezer Ft 
volt a házak egy-egy négyzetmétere, 
vagyis 16 ezer Ft/nm-rel több, mint 
2019-ben. 2020-ban tehát átlagosan 
13,3 millióért árulták a szentesi csa-
ládi házakat. 

Négy év alatt, 2017-től 2020-ig a 
városunkban kapható házak átlagos 
négyzetméter ára összesen 32 ezer 
forinttal növekedett. Valószínűleg az 
áremelkedés az idei évben sem fog 
alábbhagyni.

MILYEN LAKÁSÁRAK VOLTAK 
TAVALY ÉV VÉGÉN TÉRSÉGÜNKBEN?
A grafikonon szemléltetjük, hogy 

az alábbi kiemelt településeken a ta-
valyi év végén mennyiért lehetett tég-
lalakást vásárolni. Városunkban 2020 
decemberében 188 ezer Ft/nm-ért 
lehetett lakáshoz jutni, míg a szom-
szédos városban, Csongrádon már 35 
ezer forinttal drágábban, négyzetmé-
terenként, 223 ezer Ft/nm-ért. 

Orosházán a szentesi árakhoz ké-
pest 40 ezer Ft-tal került többe a la-
kások négyzetmétere decemberben, 

ugyanis 228 ezer forint volt 
az átlag lakásár. Vásárhe-
lyen pedig igen magas áron, 
282 ezer Ft/nm-ért árulták 
a lakásokat, vagyis 94 ezer 
Ft/nm-rel többért, mint vá-
rosunkban.

MI VÁRHATÓ 
2021 INGATLANPIACÁN?
Már most tudni lehet, 

hogy az idei év ingatlanpi-
acát mely tényezők fogják nagyban 
befolyásolni. Először is meg kell em-
líteni, hogy rég nem látott felújítási 
roham veszi kezdetét, hiszen a ma-
gyar háztartások közel 14%-a fog idén 
lakásfelújítási munkálatokba kezdeni, 
ami valószínűleg hatással lesz majd a 
lakásárakra. Továbbá januártól került 
bevezetésre az 5%-os lakásáfa, emel-
lett az is, hogy illetékmentességet él-
veznek a CSOK-kal vásárolt ingatla-
nok.

Érdemes megemlíteni, hogy várható 
befolyást jelent a távmunka térhódítá-
sa is. A vírus okozta helyzet, misze-
rint aki csak teheti, otthonról végzi a 
munkáját, másfajta igények megjele-
nését hozta az ingatlanpiacra. Egyre 

fontosabb ugyanis a 
megfelelően kialakí-
tott lakás, ellenben az 
elhelyezkedés háttérbe 
szorul. Eddig a drága 
lakások a főváros, illet-
ve nagyvárosok és azok 
vonzáskörzetére cso-
portosultak, azonban 

a home office nyújtotta előnyöknek 
köszönhetően a jól fizető munkahe-
lyünktől távol, egy olcsóbb, de annál 
kényelmesebb házban is tudjuk vé-
gezni a munkánkat. Amennyiben a 
távmunka még hosszú ideig marad, ez 
biztos hatással lesz a lakásárakra.

Előreláthatólag ezen események 
fogják befolyásolni az ingatlanárakat 
2021-ben, azonban mint 2020-ban 
megtanulhattuk, váratlan helyzetek 

bármikor adódhatnak. Így 
nehezen lehet előre jelezni, 
hogy az idei ingatlanárak 
ezen rendeletek és élethely-
zet változások hatására mi-
képpen fognak változni, de 
a múltbéli statisztikákból 
kiindulva nem várható je-
lentős áremelkedés. 

Reisz Piroska
www.ingatlannet.hu

INGATLANPIAC: MIT VÁRHATUNK 
2021-TŐL SZENTESEN?

Szentes és a környező 7 település polgármestere február 23-
án a szentesi Városházán egyeztető megbeszélést tartott, 

majd a kézjegyűkkel ellátott fejlesztési és véleményezési javas-
lataikat Szabó Zoltán Ferenc Szentes város polgármestere átadta 
Gémes Lászlónak a  Csongrád-Csanád Megyei Közgyűlés elnökének.

A Csongrád-Csanád Megyei Önkormányzat te-
rületfejlesztési programja véglegesítés előtt áll. Az 
elmúlt év őszén, Derekegyházán tartották a szentesi 
járás településvezetői első egyeztetésüket, amely-
nek alapján mára elkészült az a településfejlesz-
tési dokumentáció, amelyet Bocskay István, Szentes 
iparipark-referense (képen) mutatott be a jelenlé-
vőknek. Elmondta, hogy a 8 település fő fejlesztési 
elképzeléseit tartalmazó dokumentáción 18 szak-
ember dolgozott. Bevonták az összeállításába az In-
telligens Régió Kft. munkatársait is. Elkészült egy 
projekt táblázat, amely hálózatként kapcsolja össze 
mind az idegenforgalom, mind a gazdaságfejlesz-
tés más területeinek aktuális feladatait. A fejlesz-
tési elképzeléseket úgy építették egymásra, amitől 
remélik a fiatalok helyben tartásának lehetőségét, 
valamint a helyi fiatal szakemberek külföldről visz-
szatérését. 

Gémes László megyei elnök bemutatta röviden a me-
gyei területfejlesztési programot, szólt annak 3  pil-
léréről, ami immár mind a 60 település fejlesztésére 
épít. 

- A tervezéskor a megyei önkormányzat figye-
lemmel van arra, hogy a településeknek ne kelljen 
egymással versenyezniük a forrásokért. Az idén 1,5 
milliárd forint értékben valósulhatnak meg közút-
fejlesztések, valamint 5,5 milliárd forintos költség-
gel nyújtottunk be csapadékvíz-csatorna programot 
az irányító hatósághoz. Ez az összeg 28 település 
pályázatát tartalmazza.                 

Ettől az évtől a megyei források mintegy 80%-át 
az ún. ERFA, és kb. 20%-át az ESZA forrásokra 
fordítják - hallhattuk. 

A TOP-plusz első prioritás tengelye a gazdasá-
gélénkítést szolgáló beruházásokat célozza meg 
2021 és 2027 között. Ide tartozik pl. a közútfejlesz-
tés, vagy az ipari parkok beruhá- zásai. Ide sorolta 
Gémes László a Fábiánsebestyént Eperjessel össze-
kötő út, valamint a magyartési bekötőút és a szarva-
si út megyei szakaszának felújítását. 

A második fejlesztési tengely az élhető telepü-
léseket szolgáló legnagyobb fejlesztési csomag - 
mondta a megyei közgyűlés elnöke. Ide értendők az 
energetikai beruházások, beleértve pl. az oktatási, 
nevelési intézmények fejlesztéseit, míg a harmadik 
prioritási tengely a már fentebb említett ESZA for-
rások, amelyek az egyes települések rendezvényeit 
lesznek hivatottak támogatni.               Kép és szöveg: dt.

ÖSSZEFOGÁS A PÁLYÁZATI 
FORRÁSOKÉRT

A Magyar Madártani és Természetvédelmi Egye-
sület (MME) a lakosság és a média segítségét kér-
te a Magyarországon telelő erdei fülesbagoly csapatok 
országos felméréséhez január végén. Az elkészült 
összesítés alapján az összefogás ismét sikeres volt. 
A minden eddiginél több beérkező adat alapján 
tudjuk, hogy hazánk legalább 670 településén, 991 
helyszínen, 16 455 erdei fülesbagoly telelt. Ebből 
Csongrád-Csanád megye 23 településén a felmért 
egyedszám 940 madár volt. Ebben az évben,  orszá-
gos viszonylatban, 149 olyan településről is érke-
zett adat, ahonnan az előző évben nem. 

A megismételt számolásoknak köszönhetően 
évről évre bővülő adatsorokból sok következtetés 
vonható le. Az idei kapcsán az egyik legsokatmon-
dóbb, a hazai agrárgazdaságot érintő egyik ilyen 
információcsoport a baglyok által elpusztított kis-
rágcsálók csillagászati száma.

A felmérésben a lakosság mellett az MME Raga-
dozómadár-védelmi Szakosztálya, helyi csoportjai, 
munkatársai és önkéntesei, a nemzeti parkok termé-
szetvédelmi őrszolgálata, három óvoda és két isko-
la, összesen több mint ötszáz fő vett részt - tudjuk 
az MME sajtóközleményéből.           Fotó: Heincz Miklós

BAGLYOK A MEGYÉNKBEN
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Tájékoztatjuk, hogy 2021. március 11 - 12.-én 
9 00 - 13 00 között a Szentesi víztornyon; 2021. 
március 5,8,9,10.-én  9 00 - 13 00 között a Szen-
tesi tározón; 2021. március 03.-04.-én 9 00 - 13 
00 között a Szentes - Magyartési víztornyon és tá-
rozón, 2021. március 17.-én 9 00 - 13 00 között a 
Szentes - Lapistói tározón; 2021. március 16.-án 
9 00 - 13 00 között a Szentes - Kajánújfalui táro-
zón tisztítási, fertőtlenítési munkálatokat végzünk. 
Ezen időszakban a település egész területén nyo-
máscsökkenés fordulhat elő.

Tájékoztatjuk továbbá, hogy Szentes település 
ivóvíz - elosztóhálózatán 2021. március 11 - ápri-
lis 09 között, Szentes - Magyartés település ivóvíz 
- elosztóhálózatán 2021. március 08 - 19 között, 
Szentes - Lapistó település ivóvíz - elosztóhálóza-
tán 2021. március 18 - 23 között, Szentes - Kajá-
nújfalu település ivóvíz - elosztóhálózatán 2021. 
március 17 - 19 között mosatást végzünk. Ezen 
időszak alatt szakaszos nyomáscsökkenés, vízmi-
nőség romlás, illetve rövid ideig tartó vízhiány for-
dulhat, fordul elő.

Az okozott kellemetlenségekért a felhasználók 
türelmét, megértését kérjük.

ALFÖLDVÍZ ZRT

I.
Jégbefagyottan
meredeznek a tölgyfák.
Álmukban nyár van.
 
II.
Kristály hajnalon
áttetsző fények, tavasz-
reménység ébred.

Verssarok

ijf. Kátai Ferenc: Haiku I-II

2016-ban a bátaszéki molyhos tölgy lett az „Év fája” Európában.
Forrás: https://www.erdekesvilag.hu/egy-tobb-mint-300-eves-

molyhos-tolgy-lett-az-ev-faja/

A szentesi térség úthálózatának 
fejlesztésére, megerősítésére is 
komoly kormányzati intézkedések 
születtek a napokban, amelyekről 
Farkas Sándor országgyűlési kép-
viselő, agrárminiszter-helyettes 
számolt be Szentesen, február 17-
én tartott sajtótájékoztatóján. 

A közlekedés feltételeit 
javító beruházások között 
említette Farkas Sándor a 
kórház melletti 1926-ban 
épült Kurca híd felújításá-
nak ügyét. Tavaly ősszel a 
korábbi városi elképzelést 
az Innovációs Minisztéri-
um Közlekedésfejlesztési 
Államtitkársága felé to-
vábbította, kérve, hogy a fejlesztés megvalósulhas-
son. 

A Kormány kiemelt társadalmi igényeken alapuló 
közútfejlesztési finanszírozásáról szóló kormány-
rendeletében felhívta az Innovációs és Technoló-
giai Minisztert, hogy kössön támogatási szerződést 
erre a beruházásra. A támogatási szerződés 2020. 
december 30-án megköttetett - idézte a miniszter-
helyettes a dokumentumot. Február 1-vel a projekt 
előkészítése kezdetét vette. A tervező kiválasztására 
vonatkozó közbeszerzési eljárás megkezdődött. Az 
ajánlati felhívás megjelenése 2021. május hónapra 
van ütemezve. Az előkészítés költsége 400 millió 
forint. A kivitelezés becsült költsége megközelíti 

a 3,5 milliárd forintot. 
A tényleges kivitelezés 
legkorábban 2022 má-
sodik felében kezdődhet. 
A kórház, a Sima Ferenc 
utca és a Batthyány utca 
kereszteződésben kör-
forgalom épül, ingatlan 
kisajátítással. Ezt a költ-
séget a városnak kell vál-
lalnia, azonban a tényle-
ges kivitelezés költségeit 
a Magyar Kormány állja 
- hallhattuk. 

Farkas Sándor agrár-
miniszter-helyettes be-
számolt továbbá a 451-es 
út rossz állapotban lévő 
szakaszainak rehabili-
tációjáról is. A Kertvá-
rosból kivezető körfor-
galom és a csongrádi 
körforgalom közötti sza-
kasz, valamint a Csong-
rád észak-nyugati sarkán 
lévő körforgalom és Kis-
kunfélegyháza elkerülő 

útja első része közötti szakasz 
is megújulhat. A projekt elő-
készítési fázisa február 1-én 
elkezdődött. A korábbi terveket 
teljesen átdolgozzák, a műszaki 
tartalom megváltozik. A közbe-
szerzési ajánlati felhívás megje-
lenése ez év júniusára várható. 

Az új műszaki tartalom sze-
rint Kiskunfélegyháza és Szen-
tes között megközelítőleg 42,5 
kilométeres szakaszon a burko-
lat 11,5 tonnára megerősítéséről 
döntöttek. A beruházás során 
a tervezési feladatok közé tar-
tozik a mintegy 23 kilométer 
hosszan, a főúttal párhuzamos 
kerékpárút, mint új elem, meg-
valósítása, továbbá az alacsony 

közlekedésbiztonságú csomópontok fejlesztése. A 
felmérésre, tervezésre megközelítően 1,2 milliárd 
forintot fordítanak. A kivitelezés becsült költsége 
mintegy 28 milliárd forint. A tényleges kivitelezés 
2023-ra prognosztizálható - mondta. 

Farkas Sándor tájékoztatott továbbá arról, hogy 
a 4405-ös összekötő út, azaz Szentes-Orosháza kö-
zötti közút mindkét szakaszának ugyancsak meg-
történik a 11,5 tonnára való megerősítése. A kivite-
lezővel ez év áprilisáig szerződést kívánnak kötni, 
aki a beruházást jövő év tavaszára végezheti el. 

Kép és szöveg: D. T.

MEGHATÁROZÓ KÖZÚTFEJLESZTÉSEK 
INDULNAK TÉRSÉGÜNKBEN

A rendkívüli jogrend miatt Szentes Város 
Képviselő-testülete sem tudta a hagyo-

mányos módon elfogadni a város költségveté-
sét, ami minden év februárjában esedékes. A 
február 24-én tartott sajtótájékoztatóján Sza-
bó Zoltán Ferenc polgármester (képen jobbra)
ismertette, hogy a hagyományos költségve-
tési egyeztetések az elmúlt év novemberétől 
folyamatosan megtörténtek az intézmények 
és a gazdasági társaságok vezetőivel. A kép-
viselő-testület tagjai ugyancsak feltehették 
kérdéseiket, megtehették észrevételeiket, ily 
módon, több körön tárgyalva, egyeztetve ala-
kultak ki a meghatározó számsorok a városi 
költségvetés tervezetben, amely ezen a napon 
a Polgármester aláírásával vált elfogadottá. 

* * * 
Tájékoztatójában Szabó Zoltán 

Ferenc kitért a koronavírus-járvány 
hatásaira az elmúlt évi költségve-
tésben, hiszen a járvány hatásaiból 
adódó bevétel csökkenés az idei le-
hetőségeket nagyban befolyásolja. 
Olyannyira igaz ez, hogy a működési 
költségvetése Szentesnek, és minden 
hasonló nagyságú városnak, kor-
mányzati kompenzáció nélkül nem 
tartható fenn. Miközben az intézmé-
nyek minden korábbinál körültekin-
tőbb, takarékosabb gazdálkodásra 
kényszerülnek, a városnak a lehetsé-
ges pályázatai előkészítéséről gon-
doskodnia kell, beleértve a pályázati 
önerők több tízmilliós forrásának 
meglétét is - hallhattuk. 

A járványhelyzet miatti kormányza-
ti elvonásokat ismertetve Szabó Zol-
tán Ferenc szólt a gépjárműadó-ma-
radvány elvonásából származó tavalyi 
86, idén várható 90 millió forintos 
hiányról. Az iparűzési adó, melynek 
mértéke városunkban 2%, megfele-
zésével a számítások szerint további 
mintegy 300 millió forintos összegtől 
esik el a településünk, ez az összeg 
a vállalkozásokat segíti. Szólt arról 
is, hogy a korábban 500 millió forint 
összegben felvett fejlesztési hitelből 
közel 41 millió forintot használtak 
fel eddig. A hitelkeretből 140 millió 
forint közlekedésfejlesztési célokat, 
míg 360 millió forint a Tóth József 
Színház és Vigadó projekt befejezését 
szolgálja. A színház és a projekt bein-
dítására, erre az évre 30 millió forint 
támogatás érkezik a kulturális állam-
titkárságtól. 

Szentes Város Önkormányzata fon-
tos feladatának tartja több mint 500 

dolgozója munkahelyének megvédé-
sét. A polgármester kijelentette, hogy 
nem lesz létszám leépítés, de a szük-
séges létszámbővítésekre sem kerül-
het most sor. A cafeteria juttatásokat 
változatlanul megkapják idén is a dol-
gozók. 

Szabó Zoltán Ferenc polgármester a 
tavaly történteket a „baleset” bekövet-
kezésének nevezte, s ami azt ma kö-
veti, az a műtét utáni állapot. „Vérál-
dozatok” nélkül nem lehet ezt az évet 
túlélni, ami megnyilvánul pl. abban, 
hogy 30 millió forint helyett 20 mil-
lió forintot terveznek a sportegyesü-
letek általános támogatására. Mindez 
még kiegészül a hagyományos te-
remhasználati igények érvényesíté-
sével. Csökkentek a tartalékok, és az 
elmúlt évről maradványként jelent-
kező 1.238 millió forint már teljesen 
„felcímkézett” összeg tartalmazza pl. 
olyan pályázatok forrását, mint a pi-
accsarnok idei megvalósításának költ-
ségei. HACS forrásból tervezik a Pe-
tőfi Szálló Petőfi utcai, még hiányzó 
részeinek megújítását. 

Megtudtuk továbbá, hogy Szentes 
város 2021 évi költségvetési főössze-
ge 6.976 millió forint, ami mintegy 5 
milliárd forint működési és 1.888 mil-
lió forint fejlesztési forrást tartalmaz. 
A bevételi oldalon 570 millió forint 
működési támogatásra, 660 millió 
forint köznevelési intézményi támo-
gatásra, a szociális feladatokra 817 
millió forint támogatásra, a kulturális 
célok megvalósítására 58 millió forint 
támogatásra jogosult a város, a támo-
gatások 265 millió forinttal haladják 
meg az előző évit.                (Folytatjuk.)

Kép és szöveg: Dömsödi Teréz 

A járvány szabja a “takarót”

A VÁROS ÚJ KÖLTSÉGVETÉSI ÉVE
ESZTERKE NÉNI (1934 – 2021) Eszterke néni 2014-ben - talán a szívében még nem is teljesen 

akarva - hagyott fel a közéleti szerepvállalással. Friss a hír, hogy 
végleg elbúcsúzott tőlünk. Szeretettel emlékezem Rá, köszönöm 
a Sorsnak, hogy ismerhettem. Legyen áldott és nyugodt pihenése 
azon a helyen, amiért annyit aggódott. Köszönjük, Eszterke néni, a 
szép közös emlékeket!                                         Dömsödi Teréz

Aki nem hisz abban, hogy mennyi 
jó ember van, az kezdjen el valami 
jót tenni, és meglátja, milyen sokan 
odaállnak mellé. (Böjte Csaba) 
Ollai Istvánné Lőrincz Eszter – 
sokunk Eszterke nénije, másoknak 
Eszterke, nagyon magáénak érezte 
ezt a gondolatot. 

Érezhette is, hiszen annyiszor 
hallottam tőle: „az emberek jók, 

én még sosem csalódtam bennük…” Így érzett, amikor az általa 
csak „szegények temetőjének” mondott Bánomháti temető ravata-
lozójáért gyűjtött, a Kisér 423 lakásában járt, és a lakosok mellé 
álltak. Azután 1994-től 20 éven át önkormányzati képviselőként 
hányszor motorozta át a várost, mert gyűjtött a szegények karác-
sonyáért. Csomagot kaptak az idősek, a sokgyermekesek. Ezért 
szervezett gálaműsorokat, beszerzett mindent, ment, dolgozott és 
adott, akinek csak adhatott. Adta az idejét, a munkáját fáradhatat-
lanul. S valójában minden ajtó megnyílt előtte. 

Egyediségét nem mindenki fogadta el. Határozottsága, szavai 
ereje sokakat megleptek. Még ma is cseng bennem, s azt hiszem, 
sokáig emlékezni fogok a szavaira, a gesztusaira, arra a magabiztos 
eltökéltségre, ami kellett ahhoz, hogy a céljait elérje. 



(Folytatás az 1. oldalról.)

2015-ben lett a Szolgálat munkatár-
sa Bodócsné Fazekas Ilona gondozónő, (ké-
pen balról) aki megerősítette az mun-
katársai által elmondottakat: 

- Az ellátottainkkal szeretetkapcso-
latot alakítunk ki, ami a bizalomra 
épül. Így szívesebben fogadják el a 
tanácsainkat. Jó érzés, hogy várnak 
bennünket, számítanak ránk, szá-
momra is az ad erőt, hogy megköny-
nyíthetem egy-egy napjukat, hiszen 
nem mindenkit látogatunk minden 
nap. Tapasztaltam, hogy az a beteg, 
aki elfogadja Krisztus megváltását, ő 
azért teljesen másként, több türelem-
mel viszonyul a nehézségeihez. Ne-
kem az unokáimról, a szüleimről való 
gondoskodást a kedves időseim még 
csak teljesebbé teszik. 

- Hogyan lehet a Szolgálatról további infor-

mációkat megtudni? - fordultam ismét Gi-
liczéné Erzsike lelkész asszonyhoz.  

- Mielőtt gondozásba vesszünk va-
lakit, elvégezzük a személyes felmé-
résüket, sor kerül egy felvilágosítással 
egybekötött személyes beszélgetésre. 
Ha gondozásba vettük, beosztjuk idő-
ben az ellátási feladatokat. Minden 
héten tartunk a munkatársaimmal 
egy közös értekezletet, ahol a gon-
dozottaink jelen helyzetét részletesen 
áttekintjük. Ám ha valakinek, kívül-
állóként, csak segédeszközre lenne 
szüksége, gyakran abban is tudunk 
segíteni, gondolok pl. tolókocsira, 
járókeretre, fürdetőszékre, stb. Az ér-
deklődők a Facebook oldalunkon is 
kereshetnek, írhatnak, vagy hívhatnak 
bennünket telefonon: 06 30/501-6942, 
esetleg e-mailben: szentes-felsopart@reforma-
tus.hu

Kép és szöveg:  -dite-

Dorkász a személyi és szociális segítésért

HÁZHOZ VISZIK A GONDOSKODÁST

(Folytatás az 1. oldalról.)

Számomra szinte pont 
ugyanolyan, mint ma, 
hiszen nem sok változás 
történt a gyerekkorom 
óta, kivéve a belváros 
megszépülését, a főtér 
rendezésétől kezdve, a 
Kurca-part rehabilitáci-
óján keresztül, egészen 
a Petőfi Szálló homlok-
zati felújításáig. Kis-
gyerekként ugyan van 
emlékképem a - szerin-
tem borzalmas külsejű 
- nagyposta megépíté-
séről, nagyjából minden 
úgy néz ki most is, mint 
akkoriban. A szüleim 
generációja számára 
nagyobb léptékű a vál-
tozás, hiszen ők még 
tudják, milyen volt a 
hetvenes évekig a Kos-
suth utca: a régi, patinás 
polgárházakból sajnos 
nem sok maradt az utó-
kornak. Ennek ellenére 
a mai napig érezhető a 
városban az az építésze-
ti, társadalmi és kulturá-
lis gazdagság, amelyet 
elsősorban a volt me-
gyeszékhelyi státusznak 
köszönhetünk, és ami 
- véleményem szerint - 
kiemeli Szentest a kör-
nyező, hasonló méretű 
és jellegű települések 
sorából. Valószínűleg 
ez is nagyban hozzájá-
rult ahhoz, hogy cso-
dás gyerekkorom volt, 
imádtam a várost, és a 
mai napig szívesen jö-
vök haza.    

- Az Önt körülvevő szente-
siek mivel foglalkoztak, milyen 
jellegzetes szokásaik voltak? 

- Nem ismertem saj-
nos tipikus, hagyomá-
nyosan a szentesiekre 
jellemző hivatást űző 
embereket, és ebben 
nyilván közrejátszott az 
is, hogy gyermekkorom 
több mint a fele még a 
szocializmusnak neve-
zett állampárti diktatúra 

éveiben teltek, ahol a 
hagyományok tiszte-
letét felülírták a május 
elsejei felvonulások és 
a november hetedikei 
ünnepségek. Ennek el-
lenére beleivódott min-
denkibe a sajátos, sok 
évszázados gyökerek-
kel rendelkező szentesi 
mentalitás, amit a mai 
napig jómagam is őr-
zök: számomra például 
a libikóka palincs marad 
örökre, és abban is biz-
tos vagyok, hogy Badár 
Sándor, Hajdú Balázs 
vagy Kőhalmi Zoltán 
sajátos humorát jobban 
értem és érzem, mint 
mondjuk a fővárosiak.      

- Volt-e gyermekként példa-
képe? Ha igen, ki és miért? 

- Először is, termé-
szetesen a szüleim, 
akik felneveltek. Ezen 
kívül többnyire taná-
rok, edzők és nálam 
idősebb vízilabdások 
jutnak eszembe, mivel 
általános iskolás, majd 
HMG-s diákként, aktív 
sportolóként szentesi 
életem java részét az 
iskolapadban vagy az 
uszodában töltöttem. 
Neveket nem szeretnék 
említeni, mert igazság-
talan lenne: sokukra 
felnéztem, és a példá-
jukból számos dolgot 
hasznosítottam későbbi 
életem során. A vízi-
labdát tizenhat évesen 
abbahagytam, inkább a 
zenélés vonzott, tehát 

tudnék még mondani 
néhány nevesebb hazai 
és külföldi rockzenészt, 
mint példaképet, de a 
felsorolás itt is hosszú 
volna.    

- Mi az, amiről úgy gondol-
ja, hogy igazán magával vitte, 
egész életére meghatározó él-
mény, tartalom? 

- Minden, amit ez a 
város jelent. A belváros 
szépsége, a számtalan 
emlék, amely ideköt. 
Viszonylag gyakran já-
rok haza édesapámhoz 
látogatóba, és bár sokan 
már elköltöztek azóta az 
egykori osztálytársak, 
barátok közül, nem tu-
dok úgy végigsétálni a 
főutcán, hogy legalább 
egy ismerős arcot ne 
pillantanék meg. Egy 
szegedi vagy egy bu-
dapesti nem ismerheti 
ezt az érzést. Persze, 
ezt elmondhatja minden 
nem túl nagy település 
lakója, mégis úgy gon-
dolom, Szentes sajátos 
hangulata, pezsgő élete 
messze túlmutat egyko-
ri mezőváros mivoltán. 
Büszke vagyok, hogy itt 
nőttem fel, és bár évti-
zedek óta máshol élek, 
örökre szentesi mara-
dok.     

(Folytatjuk.)
Dömsödi Teréz

PETŐ BÁLINT DR: …”ÖRÖKRE 
SZENTESI MARADOK”

PSZICHIÁTRIAI SZEREK 
VISELKEDÉSI PROBLÉMÁKRA?
Ha gyermeke "tanulási problémára" vagy "visel-

kedési rendellenesség" miatt pszichiátriai szereket 
szed, és úgy érzi, hogy a gyermek állapota semmit 
sem változott vagy rosszabbodott emiatt, keresse az 
Állampolgári Bizottság az Emberi Jogokért Alapít-
ványt. Az alapítványtól ingyenes tájékoztató kiad-
vány is kérhető a hiperaktivitás témájában.

Cím: 1461 Budapest, Pf.: 182.
Telefon: 06 (1) 342-6355, 06-70-330-5384
E-mail: info@cchr.hu
Weboldal: www.emberijogok.hu
Minden információt bizalmasan kezelünk!

A neves pszichiáter  Dr. 
CSERNUS IMRE: FŐNIX  
című könyvét szeretném az 
Önök figyelmébe ajánlani.

Főnixként élni? Dön-
tés kérdése. Megtehet-
jük, hogy öreg főnix-
ként ragaszkodunk jól 
megszokott életünkhöz 
és félelmeinkhez. De 
dönthetünk másképp 
is. Magunk mögött 
hagyhatjuk mindennapi 
félelmeinket, hogy ké-
szen álljunk az újjászü-

letésre. A legendák szerint a főnixmadár élete vé-
gén a fészkével együtt porrá ég, és a tűzből egy új, 
fiatal főnix születik. A történet mindenki számára 
ismerős, de csak kevesen gondolnak bele, milyen 
üzenetet hordoz életünkben az újjáéledő tűzmadár 
szimbóluma.

Csernus Imre úgy véli, a mostani, járványtól súj-
tott, válságos időszak eddig soha nem látott lehe-
tőséget kínál a megújulásra. Új könyvében a főnix 
legendájából kiindulva egész rendszert épít fel, 
amelyben élesen rávilágít mindennapos hazugsá-
gainkra, végigveszi sorra a buktatókat és érthetően 
bemutatja az újjászületés feltételeit. Már csak az a 
kérdés: öreg vagy fiatal főnixként szeretnénk élni és 
megélni a jelen kihívásait.

"Meg kell fogalmaznunk, mit szeretnénk elégetni 
ahhoz, hogy újjászülessünk, különben a fészek csak 
terebélyesedni fog, nem pedig felgyulladni. Akkor 
pedig nem lesz új főnix, vagyis nem lesz megúju-
lás. De nemcsak az a kérdés, hogy mit szeretnénk 
elégetni, hanem az is, hogy egyáltalán merjük-e el-
égetni. És ez az egyik legnagyobb konfliktus, mert a 
legtöbb ember nem meri elégetni a jelenlegi, vacak 
életét. Nem meri elégetni a megszokást."- Dr. Cser-
nus Imre.                                     Szerkeszti: Lantos Eszter

KÖNYVAJÁNLÓ: FŐNIX 
Szeretem a filmeket. Nézek újat, régit. Fekete 

fehéret, színeset. Régi hősök, Vörös Pimpernel, 
Modern Pimpernel, Leslie Howarddal, Casablanca 
Bogarttal, Hippolyt Kabossal, Csortossal, Egy csók 
és más semmi, Jávorral…

A tanú Kállaival, Őze Lajossal. A fenti felsoro-
lást, ha bárki is végignézi, mindnek van magyar 
vonatkozása. A szereplő, az írónő, a rendező vagy 
éppen mind magyar. A legamerikaibb filmnek, 
a Casablancának csak a rendezője, operatőre, az 
egyik főszereplője magyar. Egy viharos időszakról 
szól, a Bátrakról, Lászlóról, a szerelemről, ami se-
gít túlélni a fájdalmat, a bánatot, ami mindig fordít 
a világ kerekén. Őze Lajos a szentesiek Bogartja, 
Kabosa, Jávor Pálja. A közös bennük, hogy a fiata-
lok már alig, vagy nem is ismerik Őket. Nem futnak 
a színdarabok a facen a hírfolyamban. A Tanúban 
kevés a kaland. Pedig dehogyis. A kaland az éle-
tünk, éppen a régi lassú világban szaladt. És ezt 
Őze Lajos tudta. Ki hallgatta Őt Adyt szavalni? Ki 
szaval ma Adyt? Ki szaval ma? Rekedtes hangján, 
cigarettával a kezében. Őze vagy Latinovics? Ki a 
nagyobb? A fiataloknak már egyik sem. Harry Pot-
ter. És így van jól. És így van jól?

Az életünk olyan, mint egy járvány. Eleje, közepe, 
vége van. Megkapjuk a vírust. Semmit nem érzünk 
belőle. Azután elkezd dolgozni bennünk, rajtunk az 
élet. Fejlődik, terjeszkedik, tudásnak nevezzük a lá-
zas állapotot. Munkának a kisebb-nagyobb fájdal-
makat. Amíg megszerezzük, csináljuk, kínlódunk, 
szenvedünk. De jön az egyensúly. Már túlestünk 
vizsgákon, tanuláson, a megszerzésen, anyagiakon, 
mindenen. Egyensúlyba kerültünk. Látszólag győz-
tünk a vírus felett, az életet mi irányítjuk. De az élet 
túlél. Újabb alanyt keres, akit fertőzhet, akinek küz-
denie kell érte, vele, ellene. 

Őze Lajostól hogy jutottam ide? Ugyan már, kit 
érdekel az út! Az emlékezet az élet része. Emlékez-
ni kell az elődökre, megtanítani a jelent a múltra, 
mert az igazán szépet a múltban látjuk a lassan szür-
külő szemünkkel, ami akkor a jelen volt. 

Nem lehet, hogy május elseje előtt ne a szépség-
ről, a filmről, a szellemről, az intelligenciáról be-
széljünk. Egyébként begyújtottam, mert fázok.

Dr. Dobos András (Fotó: A megáll az idő c. filmből. Forrás: 
www.filmszeresz.blog.hu

JÓ REGGELT! 
(SZÖSSZENET)

 Karantén történet - Családi alkotó pályázat. 
A részletes pályázati kiírás itt olvasható: 

http://www.varosivisszhang.hu/?p=40493
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